



日程



开幕式

(北京人民大会堂, 2023年7月5日 10:00-11:30)

主持人: **高翔**
中国社会科学院院长

主旨演讲: **李书磊**
(15分钟) 中共中央政治局委员、中央书记处书记, 中央宣传部部长

主题发言: **1. 斯捷潘·梅西奇**
(8分钟/人) 克罗地亚前总统

2. 鸠山由纪夫 (视频)
日本前首相

3. 伊萨姆·沙拉夫 (视频)
埃及前总理

4. 格泽高滋·科勒德克
波兰前副总理

5. 杨耕
北京师范大学前副校长、教授

6. 路易斯·奥斯特贝格 (视频)
国际哲学与人文科学理事会主席

7. 张宇燕
中国社会科学院学部委员、世界经济与政治研究所所长



8. 肯尼斯·奎因

世界粮食奖基金会荣誉主席

9. 马丁·阿尔布劳（视频）

英国社会科学院院士



平行分论坛一：重振全球发展进程

(首都宾馆 B 座二层丹枫厅, 7 月 5 日 14:00-17:30)

当前,世界百年未有之大变局和新冠疫情全球大流行交织影响,世界经济复苏步履维艰,南北发展鸿沟持续扩大,全球发展赤字有增无减,人类发展指数 30 年来首次下降。2021 年 9 月,习近平主席在第七十六届联合国大会上提出全球发展倡议,呼吁国际社会将发展置于全球宏观政策框架的突出位置,加快落实联合国 2030 年可持续发展议程,共同推动全球发展迈向平衡协调包容新阶段。本分论坛将围绕减贫、互联互通、工业化、数字经济、科技创新等行动领域,交流发展经验,探讨推进国际发展合作的有效途径。

14:00-15:30 第一环节

主持人:

李雪松

中国社会科学院数量经济与技术经济研究所所长、研究员

发言人:

(8 分钟 / 人)

1. 科斯塔斯·古利亚莫斯

塞浦路斯欧洲大学前校长

2. 佩德罗·孔塞桑 (视频)

联合国开发计划署人类发展报告办公室主任

3. 海博

经济合作与发展组织驻华高级顾问、北京办公室负责人

4. 张晓晶

中国社会科学院金融研究所所长、研究员

5. 贝特·郝福满

新加坡国立大学东亚研究所主任、教授

6. 胡里奥·里奥斯

西班牙中国政策观察中心主任

7. 司芙兰

阿根廷拉普拉塔国立大学中国研究中心主任

讨 论 (15 分钟)



15:30-15:45 茶 歇

15:45-17:15 第二环节

主持人： **司芙兰**

阿根廷拉普拉塔国立大学中国研究中心主任

发言人：
(8 分钟 / 人)

8. 吴丹娜

俄罗斯圣彼得堡国立经济大学中国及亚太事务研究院院长

9. 尼斯特·潘特米特

泰国清迈大学东盟研究中心主任

10. 蔡跃洲

中国社会科学院数量经济与技术经济研究所数字经济研究室主任、研究员

11. 尤素福·阿里·佐卡

尼日利亚阿布贾大学教授

12. 张添才 (视频)

马来亚大学中国研究所副所长

13. 塔玛拉·贝卢

黎巴嫩大学讲师

14. 露西娅·内罗蒂

拉丁美洲社会科学院拉美地区中拉关系研究小组成员

讨 论 (15 分钟)

17:15-17:30 会议总结

李雪松

中国社会科学院数量经济与技术经济研究所所长、研究员

司芙兰

阿根廷拉普拉塔国立大学中国研究中心主任

平行分论坛二：建设人与自然生命共同体

(首都宾馆 B 座二层幽兰厅, 7 月 5 日 14:00-17:30)

人与自然是生命共同体，人类必须尊重自然、顺应自然、保护自然。中华文明崇尚天人合一、道法自然，追求人与自然的和谐共生。新冠疫情冲击给全球发展蒙上阴影，生物多样性丧失速度前所未有，气候变化给人类生存和发展带来的挑战日趋显现。本分论坛将聚焦推进绿色低碳发展，围绕可再生能源利用、应对气候变化、完善全球生态治理、人类生产生活方式绿色转型等展开研讨，相互交流保护人类共同家园、实现可持续发展的有益经验。

14:00-15:30 第一环节

主持人： 格泽高滋·科勒德克

波兰前副总理

发言人：
(8 分钟 / 人)

1. 高鸿儒 (视频)

中国尼泊尔友谊论坛主席

2. 吴志良 (视频)

澳门基金会行政委员会主席

3. 于法稳

中国社科院农村发展研究所研究员

4. 法朗吉斯·卡里耶娃

塔吉克斯坦国家科学院水问题、水能与环境研究所首席学术顾问

5. 诺君辉

墨西哥国立自治大学驻华代表处主任

6. 高 畅 (视频)

厦门大学社会与人类学院人类学与民族学系教授

厦门大学非洲研究中心主任

讨 论 (15 分钟)

15:30-15:45 茶 歇



15:45-17:15

第二环节

主持人：

张永生

中国社科院生态文明研究所所长、研究员

发言人：

(8分钟/人)

7. 阿里·伊萨·阿卜迪

非洲之角经济和社会政策研究所所长

8. 黑 山 (视频)

斯洛伐克科学院东方学研究所研究员

9. 李晓琼

生态环境部环境规划院高级工程师

10. 拉法·斯莫斯基 (视频)

波兰科学院哲学和社会学研究所副教授

11. 胡利亚娜·冈萨雷斯·哈乌雷吉

拉丁美洲社会科学院阿根廷分院研究员

拉美地区中拉关系研究小组成员

讨 论 (15分钟)

17:15-17:30

会议总结

张永生

中国社科院生态文明研究所所长、研究员



平行分论坛三：深化文明交流互鉴

(首都宾馆 B 座一层静竹厅, 7 月 5 日 14:00-17:30)

人类社会在不同文明相互交流的驱动下发展前行。中华文明源远流长，与世界其他文明对话交融的脚步从未停歇。当今世界，人类应对共同挑战、迈向美好未来，文明交流互鉴是推动人类社会进步的动力，也是维护世界和平的重要纽带。本分论坛将从历史、哲学、文化、社会等多角度，回望中华文明与世界其他文明交往交流历程，探究世界多样文明对推动人类社会进步发展的贡献；围绕践行全球文明倡议，探讨在当今时代背景下，如何通过文明互鉴增进相互理解与信任，在彼此尊重、和谐共生中，建设开放包容、美美与共的世界。

14:00-15:30

第一环节

主持人：

张志强

中国社会科学院哲学研究所所长、研究员

发言人：

(8 分钟 / 人)

1. 魏明德

复旦大学哲学学院徐光启 - 利玛窦文明对话研究中心学术主任

2. 乌麦伊麦·迦尼姆·吉丹

埃及艾因夏姆斯大学语言学院教授

3. 意娜

中国社会科学院民族文学研究所研究员

4. 莫德斯特·福苏

加纳新闻学院综合传播科学学院院长

5. 李奎泰

韩国关东大学教授

6. 阿格申·阿利耶夫

北京外国语大学亚洲学院外籍专家

7. 章明

尼日利亚拉各斯大学孔子学院副院长

讨 论 (15 分钟)



15:30-15:45 茶 歇

15:45-17:15 第二环节

主持人： **乌麦伊麦·迦尼姆·吉丹**

埃及艾因夏姆斯大学语言学院教授

发言人：
(8 分钟 / 人)

8. 夏南希

美国宾夕法尼亚大学教授

9. 刘作奎

中国社会科学院欧洲研究所副所长、研究员

10. 马云蔚

沙特阿拉伯科研与知识交流中心研究员

11. 马里奥·冈萨雷斯·罗德里格斯

拉美地区中拉关系研究小组专家

12. 高 山

北京外国语大学讲师

13. 迪丽索热·米尔扎阿合米多娃

中央民族大学教师

讨 论 (15 分钟)

17:15-17:30 会议总结

张志强

中国社会科学院哲学研究所所长、研究员

乌麦伊麦·迦尼姆·吉丹

埃及艾因夏姆斯大学语言学院教授



平行分论坛四：践行真正多边主义

(首都宾馆 B 座二层松涛厅, 7 月 5 日 14:00-17:30)

当今世界进入新的动荡变革期，冷战思维和强权政治回潮，单边主义、保护主义抬头，经济全球化遭遇逆流。面对世界之变、时代之变，中国主张践行真正的多边主义，强调坚持开放包容、协商合作、互利共赢，弘扬全人类共同价值，摒弃零和博弈和集团政治。本分论坛将围绕落实全球安全倡议、促进国际关系民主化、建设开放型世界经济深入研讨，为更好发挥多边机制作用、完善全球治理体系，携手推动构建人类命运共同体建言献策。

14:00-15:30

第一环节

主持人：

冯仲平

中国社科院欧洲所所长、研究员

发言人：

(8 分钟 / 人)

1. 雅思娜·佩拉夫妮可

克罗地亚地缘经济论坛主席

2. 维克托·拉林

俄罗斯科学院院士、俄罗斯科学院远东分院副院长

3. 高文勇 (视频)

巴西瓦加斯基金会巴西 - 中国研究中心主任

4. 余久

拉丁美洲社会科学院秘书处国际合作与研究区域协调员

“当代中国讲座”项目主任

5. 姚枝仲

中国社会科学院世界经济与政治研究所副所长、研究员

6. 阿丽拉·鲁伊斯·卡罗

拉丁美洲社会科学理事会“中国与世界力量地图”工作组研究员

7. 许利平

中国社会科学院全球与亚太战略研究院研究员

讨 论 (15 分钟)



15:30-15:45 茶 歇

15:45-17:15 **第二环节**

主持人： **苏米特·纳坎德拉**

斯里兰卡外交部前辅秘、斯里兰卡探路者基金会印度 - 斯里兰卡
中心主任

发言人：
(8 分钟 / 人)

8. 唐 迈

英国萨塞克斯大学名誉教授、中国科学院客座教授

9. 鲁翊君

葡萄牙中国观察研究所所长

10. 白达宁 (视频)

意大利前驻华大使

11. 马塞拉·穆萨贝卢

阿尔巴尼亚全球化研究所执行主任

12. 任 琳

中国社会科学院世界经济与政治研究所研究员

13. 吉尔吉·西纳尼

阿尔巴尼亚国际问题研究所常务理事

讨 论 (15 分钟)

17:15-17:30 **会议总结 (17:15-17:30)**

陈 新

中国社科院信息情报院副院长、研究员

法扎尔·拉赫曼

巴基斯坦理解中国论坛主席



减贫与落实联合国可持续发展议程专题研讨会

(首都宾馆 B 座二层香海厅, 7 月 5 日 14:00-17:30)

“减贫和可持续发展全球智库网络”于 2021 年 10 月 21 日在中国社会科学院与联合国南南合作办公室联合举办的“脱贫和可持续发展知识和优秀实践分享南南合作研讨会”上宣布成立。中国社会科学院是该网络主席单位,同时邀请 20 家国内外单位作为首批会员。该网络得到联合国南南合作办公室大力支持,是全球南南合作智库网络的重要组成部分。此次会议汇聚成员单位代表,就共同关注的消除贫困和推动全球可持续发展议题进行研讨。

摆脱贫困一直是困扰全球发展和治理的突出难题。联合国 2030 年可持续发展议程把在全世界消除一切形式的贫困确定为首要目标;《联合国宪章》《世界人权宣言》《经济、社会及文化权利国际公约》都把消除贫困、实现发展作为基本人权。在新冠疫情冲击背景下,国际减贫事业和实现 2030 年可持续发展目标面临新的挑战。此次论坛将围绕中国消除贫困成功实践、发展中国家减贫经验、国际合作助力弥合发展鸿沟、以包容发展促进落实联合国 2030 年可持续发展议程等议题进行深入研讨。

14:00-15:30 第一环节

主持人: 王 镭

中国社会科学院国际合作局局长

嘉宾致辞: 迪玛·阿尔哈提卜 (视频)

联合国南南合作办公室主任

发言人:
(5-8 分钟 / 人)

1. 魏后凯

中国社会科学院农村发展研究所所长、研究员

2. 卡琳娜·巴特雅尼 (视频)

拉丁美洲社会科学理事会执行秘书

3. 米莉·帕伊莱

南非国家行政学院行政管理与领导支持部门主任

4. 聂凤英

中国农业科学院农业信息研究所副所长

5. 埃扎特·萨德 (线上参会)

埃及外交学会会长

6. 查尔斯·奥努居

尼日利亚中国研究中心主任



评论人： 檀学文

中国社会科学院农村发展研究所贫困与福祉研究室主任、研究员、
中国社会科学院贫困问题研究中心秘书长

斯蒂芬·恩德瓦·姆旺吉

肯尼亚南南对话主任

15:30-15:45 茶 歇

15:45-17:15 第二环节

主持人： 米莉·帕伊莱

南非国家行政学院行政管理及领导支持部门主任

发言人： 7. 斯蒂芬·恩德瓦·姆旺吉
(5-8 分钟 / 人)

肯尼亚南南对话主任

8. 刘欢欢

中国国际扶贫中心

9. 穆罕默德·阿西夫·努尔 (视频)

巴基斯坦和平与外交研究所所长

10. 檀学文

中国社会科学院农村发展研究所贫困与福祉研究室主任、研究员
中国社会科学院贫困问题研究中心秘书长

11. 金 平 (视频)

柬埔寨皇家科学院国际问题研究所所长

评论人： 聂凤英

中国农业科学院农业信息研究所副所长

17:15-17:30 会议总结

王 镭

中国社会科学院国际合作局局长



治国理政经验交流专题研讨会

(首都宾馆 B 座一层祥云厅, 7 月 5 日 14:00-17:30)

中国共产党和拉美国家左翼执政党派都积累了丰富的治国理政经验。在新时代中国共产党领导中国人民开启中国式现代化新征程之际, 举办治国理政经验交流专题研讨会, 旨在探讨和交流新时代中国和拉美治国理政与发展经验, 推动中拉发展战略对接, 携手打造面向后疫情时代中拉全面战略伙伴关系和中拉发展命运共同体。

14:00-15:30 第一环节

主持人: 王荣军

中国社会科学院拉丁美洲研究所副所长

发言人:
(8 分钟 / 人)

1. 柴 瑜

中国社会科学院拉丁美洲研究所所长

2. 奥斯卡·帕利里 (视频)

阿根廷祖国研究所所长、联邦参议员、总统府前秘书长

3. 牛望道

阿根廷驻华大使

4. 徐世澄

中国社会科学院荣誉学部委员

5. 张 拓

中国前驻玻利维亚、阿根廷、委内瑞拉、古巴大使

6. 马汝军

中国外文局新星出版社社长

7. 林 华

中国社会科学院拉丁美洲研究所社会文化研究室副主任

阿根廷研究中心秘书长

8. 龚 云

中国社会科学院金融研究所副所长

讨 论 (15 分钟)



15:30-15:45 茶 歇

15:45-17:15 第二环节

主持人： **郭存海**

中国社会科学院拉丁美洲研究所社会文化研究室主任
阿根廷研究中心执行主任

发言人：
(8 分钟 / 人)

9. 伊格纳西奥·比亚格兰

阿根廷布宜诺斯艾利斯大学中国研究中心主任
拉美中国研究学会主席

10. 柳华文

中国社会科学院国际法研究所副所长

11. 柯 裴

秘鲁天主教大学教授

12. 杨首国

中国现代国际关系研究院拉美研究所所长

13. 埃斯特万·索特雷

墨西哥维拉克鲁斯大学驻华代表、常州大学拉美研究中心副主任

14. 王子刚

对外经济贸易大学外国语学院副教授
太平洋联盟（拉美）研究中心研究员

讨 论 (15 分钟)

17:15-17:30 **会议总结**

袁东振

中国社会科学院拉丁美洲研究所副所长



Agenda



Opening Ceremony

Venue: Great Hall of the People, Beijing

Date & Time: 10:00-11:30 (Beijing Time), July 5, 2023

Chair: **GAO Xiang**
President, Chinese Academy of Social Sciences (CASS)

Keynote Address: **LI Shulei**
(15 minutes)
Member of the Political Bureau,
Member of the Secretariat,
and Head of the Publicity Department of
the Communist Party of China Central Committee

Speeches: **1.Stjepan Mesić**
(8 minutes each)
Former President of Croatia

2.Yukio Hatoyama (Video)
Former Prime Minister of Japan

3.Essam Sharaf (Video)
Former Prime Minister of Egypt

4.Grzegorz W. Kołodko
Former Deputy Prime Minister of Poland

5.YANG Geng
Former Vice Rector and Professor of Beijing Normal University

6.Luiz Oosterbeek (Video)
President of the International Council for Philosophy and Human
Sciences (CIPSH)

7.ZHANG Yuyan
CASS Member, Director-General of the Institute of World
Economics and Politics, CASS

8.Kenneth M. Quinn
President Emeritus of the World Food Prize Foundation

9.Martin Albrow (Video)
Fellow of the British Academy of Social Sciences



Parallel Session 1: Revitalizing Global Development

Location: Maple Room, Floor 2, Tower B, Capital Hotel, Beijing

Date & Time: 14:00-17:30 (Beijing Time), July 5, 2023

At present, the world is witnessing combined impacts of profound changes unseen in a century and the COVID-19 pandemic. Meanwhile, world economic recovery is faltering, the development gap between the North and the South is deepening, and global development deficit is increasing. Human Development Index has declined for the first time in 30 years. In September 2021, President Xi Jinping proposed the Global Development Initiative at the 76th UN General Assembly, which calls on the international community to put development high on the global macro policy agenda, accelerate the implementation of the UN's 2030 Agenda for Sustainable Development, and work together to steer global development toward a new stage of balanced, coordinated and inclusive growth. Experts attending Parallel Session 1 will exchange development experience in the action areas such as poverty reduction, connectivity, industrialization, digital economy and scientific and technological innovation, and explore effective ways to advance international development cooperation.

14:00-15:30

Session 1

Chair:

LI Xuesong

Director-General and Senior Fellow of Institute of Quantitative & Technological Economics, CASS

Speakers:

(8 minutes each)

1.Kostas Gouliamos

Former Rector of European University Cyprus

2.Pedro Conceição (Video)

Director of the Human Development Report Office, UNDP (Video)

3.Tamas Hajba

OECD Representative in China and Senior Advisor for China

4.ZHANG Xiaojing

Director-General and Senior Fellow of Institute of Finance & Banking, CASS

5.Bert Hofman

Director of the East Asian Institute and Professor at the Lee Kuan Yew School, National University of Singapore

6.Xulio Rios

Director of the Chinese Policy Observatory in Spain



7. Maria Francesca Staiano

Director of the Center on China Studies of the International
Relations Institute of National University of La Plata, Argentina

Discussion (15 minutes)

15:30-15:45 Coffee Break

15:45-17:15 Session 2

Chair: **Maria Francesca Staiano**

Director of the Center on China Studies of the International
Relations Institute of National University of La Plata, Argentina

Speakers:
(8 minutes each)

8. Tatiana Urzhvtseva

Director of Research Centre of China and the Pacific Rim Region
of Saint-Petersburg State University of Economics

9. Nisit Panthamit

Director of the Center of ASEAN Studies, Chiang Mai University, Thailand

10. CAI Yuezhou

Director of the Division of Digital Economy and Senior Fellow of
Institute of Quantitative & Technological Economics, CASS

11. Yusufu Ali Zoaka

Professor of University of Abuja, Nigeria

12. Peter Chang (Video)

Deputy Director, Institute of China Studies, University of Malaya

13. Tamara Berro

Assistant Professor, Lebanese University

14. Lucía Neirotti

Uruguayan Member of the Regional Group about China, Latin
American Faculty of Social Sciences (FLACSO)

Discussion (15 minutes)

17:15-17:30 Concluding Remarks

LI Xuesong

Director-General and Senior Fellow of Institute of Quantitative &
Technological Economics, CASS

Maria Francesca Staiano

Director of the Center on China Studies of the International
Relations Institute of National University of La Plata, Argentina



Parallel Session 2: Fostering a Community of Life for Man and Nature

Location: Orchid Room, Floor 2, Tower B, Capital Hotel, Beijing

Date & Time: 14:00-17:30 (Beijing Time), July 5, 2023

Man and nature form a community of life. We, as human beings, must respect nature, follow its ways, and protect it. The Chinese civilization has always valued harmony between man and nature as well as observance of the laws of nature. It has been our constant pursuit that man and nature could live in harmony with each other. The COVID-19 pandemic has cast a shadow over global development. Currently, biodiversity is decreasing at an unprecedented pace. Challenges to human survival and development brought by climate change keep emerging. Parallel Session 2 focuses on advancing the green and low-carbon development, as well as other key topics including the using of renewable energy, responding to climate change, improving global ecological governance and promoting green ways of life and work. Good practices on protecting our shared home and realizing sustainable development of humanity are expected to be exchanged.

14:00-15:30

Session 1

Chair:

Grzegorz W. Kołodko

Former Deputy Prime Minister of Poland

Speakers:

(8minutes each)

1. Kalyan Raj Sharma (Video)

Chairman of Nepal China Friendship Forum

2. WU Zhiliang (Video)

President of the Board of Directors, Macao Foundation, China

3. YU Fawen

Research Fellow of Rural Development Institute, CASS

4. Farangis Karieva

Chief Academic Advisor of Institute of Water Issues, Hydropower and Ecology, National Academy of Sciences of Tajikistan

5. Adalberto Noyola Robles

Director of National Autonomous University of Mexico's representative office in China

6. Augustin F.C. Holl (Video)

Professor of School of Sociology and Anthropology, Director of Africa Research Center, Xiamen University



Discussion (15 minutes)

15:30-15:45 **Coffee Break**

15:45-17:15 **Session 2**

Chair: **ZHANG Yongsheng**

Director-General and Senior Fellow of Research Institute for Eco-civilization, CASS

Speakers:
(8 minutes each)

7. Ali Issa Abdi

Managing Director, Horn Economic and Social Policy Institute, Ethiopia

8. Maria Ferancova (Video)

Researcher of the Institute of Oriental Studies, Slovak Academy of Sciences

9. LI Xiaoqiong

Senior Engineer of Environmental Planning Institute, Ministry of Ecology and Environment

10. Rafał Smoczyński (Video)

Institute of Philosophy and Sociology of the Polish Academy of Sciences

11. Juliana González Jáuregui

Researcher in the Area of International Relations at FLACSO Argentina, and Assistant Researcher at CONICET

Discussion (15 minutes)

17:15-17:30 **Concluding Remarks**

ZHANG Yongsheng

Director-General and Senior Fellow of Research Institute for Eco-civilization, CASS



Parallel Session 3: Deepening Exchanges and Mutual Learning among Civilizations

Location: Bamboo Room, Floor 1, Tower B, Capital Hotel, Beijing

Date & Time: 14:00-17:30(Beijing Time), July 5, 2023

The development of human society has been driven by exchanges among civilizations. Chinese civilization has a long history, and its interaction and integration with other civilizations has never ceased. At present, as mankind address common challenges and head toward a better future, exchanges and mutual learning between civilizations are not only the driving force for the human development, but also the important bond for world peace. In Parallel Session 3, we hope to review the course of exchanges and integration between Chinese civilization and other civilizations in the world from historical, cultural and philosophical perspectives, to explore how the world's diverse civilizations have contributed to the development of human society, and to discuss how to enhance understanding and trust through mutual learning between civilizations in current times, so as to build an open and inclusive world with the beauty of different civilizations, while upholding mutual respect and harmonious coexistence.

14:00-15:30

Session 1

Chair:

ZHANG Zhiqiang

Director-General and Senior Fellow of Institute of Philosophy, CASS

Speakers:

(8minutes each)

1. Benoît Vermander

Professor of Xu-Ricci Dialogue Institute, School of Philosophy, Fudan University

3. Omayma Ghanem Zaidan

Professor of the Department of Chinese Language, Faculty of Al-
Alsun, Ain Shams University, Egypt

3.YI Na

Senior Fellow of Institute of Ethnic Literature, CASS

4. Modestus Fosu

Dean of the Faculty of Integrated Communication Sciences, Ghana
Institute of Journalism

5. Lee Kyu-Tae

Professor of Catholic Kwandong University, South Korea

6. Agshin Aliyev

Professor of School of Asian Studies, Beijing Foreign Studies University

7. Adetoro Banwo

Deputy Director of the Confucius Institute at University of Lagos, Nigeria



Discussion (15 minutes)

15:30-15:45 **Coffee Break**

15:45-17:15 **Session 2**

Chair: **Omayma Ghanem Zaidan**

Professor of the Department of Chinese Language, Faculty of Al-
Alsun, Ain Shams University, Egypt

Speakers: **8. Nancy S. Steinhardt**
(8 minutes each) Professor of University of Pennsylvania, US

9. LIU Zuokui

Deputy Director and Senior Fellow of Institute of European
Studies, CASS

10. Abdul-Karim Yaquob

Researcher at the Center for Research and Knowledge
Intercommunication in Riyadh, Saudi Arabia

11. Mario González-Rodríguez

Instructor Professor at the Latin American Faculty of Social
Sciences, Cuba Program (FLACSO-Cuba)

12. Goran Durdevic

Lecturer of Beijing Foreign Studies University

13. Dilsora Mirzaakhmedova

Lecturer of Minzu University of China

Discussion (15 minutes)

17:15-17:30 **Concluding Remarks**

ZHANG Zhiqiang

Director-General and Senior Fellow of Institute of Philosophy,
CASS

Omayma Ghanem Zaidan

Professor of the Department of Chinese Language, Faculty of Al-
Alsun, Ain Shams University, Egypt



Parallel Session 4: Practicing True Multilateralism

Location: Pine Room, Floor 2, Tower B, Capital Hotel, Beijing

Date & Time: 14:00-17:30 (Beijing Time), July 5, 2023

At present, the world enters a new period of volatility and transformation. The Cold War mentality and power politics are resurfacing, so are unilateralism and protectionism. Economic globalization has encountered headwinds. Facing the changes of the world and of our times, China advocates practicing true multilateralism, emphasizes openness and inclusiveness, consultation and cooperation, mutual benefits and win-win results, promotes the common values of humanity and rejects zero-sum game and bloc politics. Parallel Session 4 will provide a platform for in-depth discussion on implementing the Global Security Initiative, promoting the democratization of international relations, building an open world economy, etc. , so as to offer suggestions to play the better role of multilateral mechanisms, improve the global governance system, and jointly build a community with a shared future for mankind.

14:00-15:30

Session 1

Chair:

FENG Zhongping

Director-General of Institute of European Studies, CASS

Speakers:

(8minutes each)

1.Jasna Plevnik

President of the Goeconomic Forum Croatia

2.Viktor Larin

Academician of Russian Academy of Sciences, Vice-Chairman of
Far Eastern Branch of Russian Academy of Sciences

3.Evandro Menezes de Carvalho (Video)

Head of the Center for Brazil-China Studies at Getulio Vargas Foundation, Brazil

4.Sergio Rivero

Regional Coordinator of International Cooperation and Research,
and Director of the Contemporary China Chair at Latin American
Faculty of Social Sciences (FLACSO)

5.YAO Zhizhong

Deputy Director and Senior Fellow of Institute of World Economics
and Politics, CASS

6.Ariela Ruiz Caro

Researcher from Peru of the Latin American Council of Social Sciences
(CLACSO) Working Group ‘China and the Map of World Power’



7.XU Liping

Senior Fellow of National Institute of International Strategy, CASS

Discussion (15 minutes)

15:30-15:45 Coffee Break

15:45-17:15 Session 2

Chair: **Sumith Nakandala**

Former Additional Secretary, Ministry of Foreign Affairs in Sri Lanka;
Director of the Centre for Indo-Lanka Initiatives of Pathfinder Foundation

Speakers:
(8 minutes each)

8.Michael Dunford

Emeritus Professor of School of Global Studies, University of
Sussex, Visiting Professor of Chinese Academy of Sciences

9.Rui Lourido

President of the Observatory for China

10.Alberto Bradanini (Video)

Former Italian Ambassador to China

11.Marsela Musabelliu

Executive Director of Albanian Institute for Globalization Studies

12.REN Lin

Senior Fellow of Institute of World Economics and Politics, CASS

13.Gjergji Sinani

Executive Director of Albanian Institute of International Studies

Discussion (15 minutes)

17:15-17:30 Concluding Remarks

CHEN Xin

Senior Fellow, Deputy Director of Institute of Information Studies, CASS

Fazal Rahman

Executive Director of Understanding China Forum, Pakistan



Symposium on Poverty Eradication and Achieving Sustainable Development Goals

Location: Plum Blossom Room, Floor 2, Tower B, Capital Hotel, Beijing

Date & Time: 14:00-17:30 (Beijing Time), July 5, 2023

The Global Network of Think Tanks on Poverty Eradication and Sustainable Development was founded in October 21, 2021 in Beijing, at the Conference of South-South Cooperation on Leveraging Knowledge and Good Practice Sharing for Poverty Eradication and Sustainable Development, which was co-organized by the Chinese Academy of Social Sciences (CASS) and the United Nations Office for South-South Cooperation (UNOSSC). The Network is led by CASS and has 20 organizations based in various countries as its founding members. The Network is supported by UNOSSC and is an important part of the Global Coalition of Think Tank Networks for South-South Cooperation. It will bring together representatives from member institutions to discuss on poverty eradication and achieving Sustainable Development Goals.

Poverty eradication has always been a prominent challenge to global development and governance. The first and foremost goal of 2030 Agenda for Sustainable Development is to eradicate poverty in all its forms. Eradicating poverty and achieving development have always been regarded as the basic human rights by the United Nations Charter, the Universal Declaration of Human Rights and the International Covenant on Economic, Social and Cultural Rights. Under the impact of COVID-19 pandemic, the cause of global poverty reduction and the 2030 Sustainable Development Goals are facing new challenges. The Symposium will focus on China's successful practice in eliminating extreme poverty, the experience of developing countries in poverty reduction, global cooperation to help bridge the development divide, and the implementation of the 2030 Agenda for Sustainable Development through inclusive development.

14:00-15:30

Session 1

Chair:

WANG Lei

Director-General of Bureau of International Cooperation, CASS

Keynote Address:

Dima Al-Khatib (Video)

Director of United Nations Office for South-South Cooperation

Speakers:

(5-8minutes each)

1.WEI Houkai

Director of the Rural Development Institute, CASS

2.Karina Batthyány (Video)

Executive secretary of Latin American Council of Social Sciences



3.Milly Paile

Chief Director, Executive Management and Leadership Support,
National School of Government, South Africa

4.NIE Fengying

Vice Director of the Agriculture Information Institute, Chinese
Academy of Agricultural Sciences

5.Ezzat Saad (Online)

Director of Egyptian Council for Foreign Affairs

6.Charles Onunaiju

Director of the Center for China Studies in Nigeria

Commentators:

TAN Xuewen

Director-General of the Office of the Poverty and Welfare Research,
Rural Development Institute, CASS; Secretary General of the
Center for Poverty Research of CASS

Stephen Ndegwa Mwangi

Executive Director of South-South Dialogues, Kenya

15:30-15:45

Coffee Break (15:30-15:45)

15:45-17:15

Session 2 (15:45-17:15)

Chair:

Milly Paile

Chief Director of Executive Management and Leadership Support,
National School of Government, South Africa

Speakers:

(5-8 minutes each)

7.Stephen Ndegwa Mwangi

Executive Director of South-South Dialogues, Kenya

8.LIU Huanhuan

Principal Staff Member of Research Division of the International
Poverty Reduction Center in China

9.Muhammad Asif Noor (Video)

Director of Institute of Peace and Diplomatic Studies, Pakistan

10.Stephen Ndegwa Mwangi, Executive Director of South-South
Dialogues, Kenya

10.TAN Xuewen

Director-General of the Office of the Poverty and Welfare Research,
Rural Development Institute, CASS; Secretary General of the
Center for Poverty Research of CASS



11.Kin Phea (Video)

**Director General of International Relations Institute of Cambodia,
Royal Academy of Cambodia**

Commentator:

NIE Fengying

**Vice Director of the Agriculture Information Institute, Chinese
Academy of Agricultural Sciences**

17:15-17:30

Concluding Remarks

WANG Lei

Director-General of Bureau of International Cooperation, CASS



Symposium on Experiences in Governance

Location: Xiang Yun Conference Hall, Floor 1, Tower B, Capital Hotel, Beijing
Date & Time: 14:00-17:30 (Beijing Time), July 5, 2023

The Communist Party of China (CPC) and the left-wing ruling parties in Latin America have accumulated rich experiences in governance. On the occasion of the CPC starting a new journey towards Chinese-style modernization, this Symposium on Experiences in Governance will focus on discussing and exchanging the governance and development experiences between China and Latin American countries in the new era, promote the strategic alignment of development, and work together to build a comprehensive strategic partnership and a community of a shared future for China- Latin America development in the post epidemic era.

14:00-15:30 Session 1

Chair: **WANG Rongjun**
Deputy Director of the Institute of Latin American Studies, Chinese Academy of Social Sciences (CASS)

Speakers: **1. CHAI Yu**
(8minutes each) Director-General of the Institute of Latin American Studies, CASS

2. Oscar Isidro Parrilli (Video)
President of the Instituto Patria and Federal Senator of Argentina

3. Sabino Vaca Narvaja
Ambassador of Argentina to China

4. ZHANG Tuo
Former Chinese Ambassador to Bolivia, Argentina, Venezuela and Cuba

5. MA Rujun
Director of New Star Press of the China International Communications Group

6. LIN Hua
Deputy Director of Division of Society and Culture of the Institute of Latin American Studies and Secretary General of the Center for Argentine Studies, CASS

7. XU Shicheng
Honorary CASS Member

8. GONG Yun
Deputy Director of the Institute of Finance and Banking, CASS



Discussion (15 minutes)

15:30-15:45 **Coffee Break**

15:45-17:15 **Session 2**

Chair: **GUO Cunhai**

Director of Division of Society and Culture of the Institute of Latin American Studies and Executive Director of the Center for Argentine Studies, CASS

Speakers:
(8 minutes each)

9. Ignacio Villagrán

Director of the Center of Studies Argentina - China of the Faculty of Social Sciences, Universidad de Buenos Aires, Argentina

10. LIU Huawen

Deputy Director of the Institute of International Law

11. Patricia Castro Obando

Professor at the Pontificia Universidad Católica del Perú

12. YANG Shouguo

Director of the Institute of Latin American Studies, China Institutes of Contemporary International Relations

13. Esteban Zottele

Representative in China of the Universidad Veracruzana, Mexico, and Deputy Director of the Center for Latin American Studies, Changzhou University

14. WANG Zigang

Associate Professor of the School of Foreign Studies, University of International Business and Economics

Discussion (15 minutes)

17:15-17:30 **Concluding Remarks**

YUAN Dongzhen

Deputy Director-General of the Institute of Latin American Studies, CASS



A large section of the page consisting of multiple horizontal dotted lines, serving as a template for text or notes.





A series of horizontal dotted lines for writing.



.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....

.....